
ACTA REUNIÓ CONSELL DE COOPERACIÓ

DATA: 31 de març de 2014 a les 19.00h

LLOC: Sala de reunions 2n. pis

HI ASSISTEIXEN:
Sr. Jep Bargalló                       Regidor de Cooperació               
Sr. Antoni Adrover                    Amnistia Internacional 
Sra. Araceli Arriaga                  Creu Roja Sant Sadurní
Sr. Carles Catasús                   Parròquia Sant Sadurní - Makary Blangoua
Sra. Teresa Coll                        Entrepobles
Sra. Anna Ma. Duran                Mans Unides
Sra. Maria Pareja                      Equalmón
Sr. Francesc Sáez                    Grup municipal PSC
Sr. Josep Subirana                   Grup municipal CIU
Sra. Sílvia del Fresno               Tècnica de cooperació

S'EXCUSEN:
Sra. Paquita Cavallé                Parròquia Sant Sadurní - Makary Blangoua
Sr. Joan Guilera                       Mans Unides
Sra. Susanna Mérida               Alcaldessa
Sra. Jeanette Porter                 Mercat de la Pau
 
ORDRE DEL DIA:

1. Aprovació de l’acta anterior
S'aprova l'acta de la reunió anterior sense cap esmena.

1. Novetats Fons català de cooperació i Agència catalana de 
cooperació.

El Sr. Bargalló explica que la Sra. Marta Macias ha pres el relleu a l'Agència 
Catalana de Cooperació al desenvolupament (ACCD) de la direcció general que 
fins ara portava en Carles Llorens i fa uns dies va enviar carta de presentació on 
la Sra. Macias reitera el compromís de la Generalitat de Catalunya amb la 
cooperació al desenvolupament i la solidaritat. L'ACCD ha desencallat una 
primera partida d'ajuts que es devien a entitats, fet que ha millorat la situació 
econòmica d'algunes ONG. El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament 
(FCCD) també ha tingut un canvi important ja que estaven de lloguer en un 9è. 
pis de la Via Laietana, i fa poc s'han traslladat a una seu més econòmica a la 
rbla. Sta. Mònica de Barcelona, esperant que repercuteixi en la disminució dels 



costos estructurals del FCCD.

1. Replantejament festa de la solidaritat i quinzena solidària.
2. Dia del refugiat.

El Sr. Bargalló comenta que en la última reunió es va parlar de replantejar el 
model actual de quinzena de cara al 2014 ja que es considerava un model 
esgotat, per tant es demana a veure com es pot fer de nou, si un format diferent, 
un acte al mes...
La Sra. Coll diu que està bé mantenir la quinzena, però potser caldria canviar-la 
en el temps ja que ara per aquestes dates ja hi ha més gent al carrer. Demana 
que sigui data fixe per evitar coincidència amb barris, caldria doncs plantejar un 
canvi de format.
La Sra. Arriaga planteja fer-ho al llarg d'una setmana i al maig o després de 
fires. De totes maneres diu que l'interès de la gent ha baixat molt ja que hi ha 
problemes molt greus actualment que té la gent i és un factor a tenir en compte.
El Sr. Adrover diu que s'omplen els actes si es busquen sinergies amb altres 
entitats com la PAH. 
La Sra. Arriaga proposa que un format com el que feia ETNOS atreia més gent, 
duent una persona coneguda i fent un sopar entre tots com a consell, potser així 
s'atrauria més gent jove, etc. Antigament s'havia dut en Paco Candel, l'Arcadi 
Oliveras, etc. potser fer un sol acte conjunt pot donar bon resultat, inclús amb 
guarderia per a la canalla, amb jocs, etc. 
El Sr. Catasús diu que un acte gran podria substituir a la fira que es feia fins ara, 
potser amb paradetes de cada entitat.
El Sr. Subirana comenta que un acte així ja no caldria fer-lo al carrer i es podria 
continuar  fent al novembre.
La Sra. Pareja diu que la idea seria fer alguna cosa semblant al que es va fer 
amb el dia del refugiat.
El Sr. Bargalló comenta que va ser un acte que es va fer entre tots i hi havia 
una mitjana d'unes 30 persones a la plaça.
La Sra. Arriaga proposa que si es fa sopar, cada entitat aporti una activitat gran, 
quedi tot concentrat i s'acabi amb el sopar.
El Sr. Bargalló diu que ho troba pobre i que no es pot tenir un discurs dient que 
la cooperació importa poc a la gent i replegar-nos, per exemple la Quinzena 
durant 15 dies programa actes i hi ha entitats presents. Cal sortir al carrer i 
captar persones per sensibilitzar sobre cooperació.
El Sr. Sáez diu que amb bon temps l'acte pot anar bé, fer-lo en format 
espectacle, etc.
La Sra. Pareja comenta que seria una bona manera d'atraure gent, fer-lo en 



format intern i tot el dia, però hi hauria la mateixa gent de sempre sensibilitzada i 
el ressò seria d'un sol dia.
El Sr. Catasús diu que cal evitar que coincideixi amb el sopar de la fil·loxera per 
no repetir actes.
La Sra. Coll comenta que la millor època és ara ja que es pot ajuntar amb el dia 
del refugiat i abans del novembre millor ja que és quan es tenen ganes de sortir.
El Sr. Bargalló explica que l'èxit dels barris rau en que la gent vol sortir i estar 
fora.
El Sr. Catasús explica que cal mirar que no s'ajunti amb sopars d'escoles, al 
mes de maig no hi ha res i pot ser una bona data. Cal tenir en compte que cap el 
20 de juny és barris.
La Sra. Arriaga diu que primer potser cal decidir el què es vol fer i aleshores 
fixar la data. També diu d'ajuntar-ho amb el Tasta el món de la Vilarnau.
La Sra. Pareja demana si el fil conductor del casal d'estiu pot ser la cooperació, 
així també s'arriba als infants millor.
El Sr. Bargalló pregunta si es vol tornar a fer dia del refugiat.
La Sra. Pareja diu que seria un acte més dins de la quinzena solidària o el que 
es fés.
La Sra. Coll  proposa que hi hagués un sopar compartit.
El Sr. Sáez diu que no li quadren els temes de menjar amb la cooperació.
La Sra. Coll proposa fer una gimcana per adults o a partir de 18 anys.
La Sra. Pareja diu que el CAU en fa una de nocturna al maig.
El Sr. Sáez diu que portar música del món atrauria gent i durant la setmana es 
poden fer xerrades o activitats i acabar amb un festival de música.
El Sr. Bargalló explica que al dia del refugiat de l'any passat, hi va haver de tot, 
música, cinema, xerrades, etc. i enguany es pot millorar i establir una nova data 
en el bon temps i fer que la quinzena hi pivoti al voltant. Cal però, evitar que 
caigui en barris.
El Sr. Sáez demana fer-ho la última setmana de juny i quan ja hagin acabat les 
escoles. 
S'entra en debat de fer-ho o no el 28 de juny coincidint amb la celebració del dia 
LGTB.
Es parla finalment de fer-ho divendres 27 de juny a la tarda.
El Sr. Bargalló diu que sobre el tema horaris la gràcia seria sumar les persones 
que pugui aportar la pròpia entitat i altres que poguessin participar i plantejar de 
fer-ho al llarg de la tarda vespre.
La Sra. Pareja proposa fer venir algú que expliqui la situació actual que es dóna 
a Melilla per explicar tota la problemàtica amb les persones que salten la tanca, 
es pot lligar amb alguna ONG, algun testimoni que expliqui perquè prefereixen 



que els detinguin abans de quedar-se al Marroc, etc.
El Sr. Bargalló demana si es manté la plantada de les tendes com l'any anterior, 
hi hauria d'haver alguna xerrada, una part lúdica, jocs o música. L'any passat 
també es va fer el repartiment de pa i aigua.
La Sra. Arriaga diu que pot dur algú del CIE Zona Franca ja que és gestionat 
per Creu Roja.
El Sr. Catasús proposa que ja que la coral de Gòspel té cançons a punt, potser 
podria fer alguna actuació.
La Sra. Duran demana si es pot fer cinema.
El Sr. Bargalló diu que si hi ha algun tema amb documental punyent es podria 
passar, si fos una pel·lícula es podria fer a la pista del centre.
La Sra. Pareja diu que amb una pel·lícula sobre temàtica de cooperació, podria 
fer-se cinema a la fresca.
El Sr. Bargalló diu que es podria parlar amb el restaurant Il Picarolo per si es 
pot fer un menú especial de pel·lícula i pizza. Seria un acte de la quinzena 
solidària. Si tenim una exposició es podria posar on hi ha molta gent, per 
exemple la piscina municipal. Podria començar la quinzena el dia 27 i acabar el 
dia 5 o el cap de setmana del 6.
La Sra. Arriaga  demana si la xerrada del CIE seria a l'aire lliure ja que es podria 
fer a la plaça pel dia del refugiat.
El Sr. Bargalló diu que cal anar pensant l'acte per afegir tot el que es vagi 
acudint.
La Sra. Coll ofereix el documental Shorok i l'exposició Mil i una cares de la qual 
disposa Entrepobles.
La Sra. Duran proposa que es podria convidar a les llibreries per a que 
vinguessin amb venda de llibres de temàtica solidària o parades d'entitats que 
tinguessin llibres, etc.
El Sr. Bargalló proposa que també a la biblioteca hi hagi un recull de llibres que 
parlin del tema.
El Sr. Adrover diu que aquest tema no funciona amb les llibreries usualment, 
però Amnistia solen convidar-les quan fan xerrades temàtiques.
La Sra. Duran diu que mantindran el sopar solidari amb la festa major.
El Sr. Bargalló diu que es vagi enviant el que s'acudeixi i es fa el plantejament 
de canvi radical en la quinzena solidària.

1. Vacances en pau. Infants sahrauís al municipi.
El Sr. Bargalló explica que l'any passat a través ACAPS Wilaya a Sant Sadurní 
d'Anoia, es va acollir un nen sahrauí i enguany hi ha 2 famílies interessades en 
acollir-ne dos més. Els diners que costa el bitllet d'avió fins ara s'han assumit 



des de la regidoria de Cooperació, però no serà possible el dia que hi hagi 20 
nens, però de moment és possible. 
El Sr. Catasús diu si es dóna projecció exterior i si es fa sensibilització.
El Sr. Bargalló diu que es demanarà a ACAPS que en faci difusió, també es 
podria incloure dins la quinzena solidària.

1. Precs i preguntes
No n'hi ha.

S'acaba la reunió a les 20.45h.


